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مقانلو: این بار دلم شکست و دل بریدم

 دوشنبه ۲۷ فروردین ۱۴۰۳ - ۱۰:۱۵ شناسه خبـر : ۱۴۰۹۳۸

سرمربی ایرانی تیم ملی تکواندو مصر گفت:عاشق ایران بودم؛ همیشه خانوادهام به من میگفتند چرا از ایران 
 نرفتم، اما این بار دیگر دلم شکست و دل بریدم.

بیژن مقانلو در گفتوگو با خبرنگار ورزشی موج خبر، در خصوص کسب دو سهمیه المپیک 2024 پاریس برای

تکواندوکاران مصر در مسابقات کسب سهمیه در قاره آفریقا اظهار داشت: ابتدا باید عنوان کنم  موضوعی که در

تکواندوکاران مصری میبینم عشق به کار است و کار را با دل و جون انجام میدهند و کل مجموعه مصر نیز حرفهای

است. ما سعی کردیم از پتانسیل موجود حداکثر استفاده را در مسابقات ببریم. مصر پیش از این مسابقات توسط سیف

عیسی یک سهمیه از طریق رنکینگ گرفته بود و ما میتوانستیم در بخش آقایان و بانوان سه سهمیه دیگر بگیریم. بازیکنان

ما همه جوان هستند و اکثر آنها جوانان 17 تا 19  ساله هستند و سیف عیسی به عنوان باتجربهترین بازیکن تیم نیز24 ساله
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است.

وی تصریح کرد: با توجه به این شرایط پیشبینی ما کسب دو سهمیه در مسابقات قارهای بود؛ چرا که سهیمه قارهای برای

هر کشوری حساسیت خاص خود را دارد. خوشبختانه بچههای جوانان ما توانستند از عهده این کار بر بیایند و یک سهمیه

در بخش آقایان و یک سهمیه در بخش بانوان کسب کنیم تا در مجموع سه نماینده در پاریس داشته باشیم. باید بتوانیم در

زمان باقی مانده روز به روز  بازیکنان را به باورهای خودشان نزدیک کنیم. کاری که نه تنها برای ما بلکه برای هیچ کشوری

راحت نیست. در المپیک هر تیمی که کمتر اشتباه کند، با انگیزهتر باشد و منسجمتر باشد، نتایج ایدهآلتری کسب

خواهد کرد.

 

المپیک پاریس میتواند دنیا را شگفتزده کند

 سرمربی تیم تکواندو مصر در پاسخ به این سوال که چقدر امیدوار است با توجه به حضور سیف عیسی که مدال برنز

المپیک توکیو و دو مدال برنز جهان را در کارنامه دارد، در پاریس به مدال المپیک برسد، گفت: المپیک جای اتفاقات

است و رویدادی است که میتواند دنیا را شگفتزده کند. در دورههای گذشته دیدیم که تکواندوکارانی با چهار مدال

جهانی آنطور که باید در المپیک نتیجه نگرفتند و ورزشکارانی مانند رشیدوف و ابوغاش که ناشناخته بودند به مدال طلا

رسیدند.

مقانلو خاطرنشان کرد: سیف عیسی بازیکن واقعاً باهوشی است و عمیقاً نکاتی را که به او میگویم را درک میکند و در

اجرای آن خیلی وقت میگذارد. سایر ورزشکارانی که به المپیک راه پیدا میکنند نیز این شرایط را دارند. ما به کسب

مدال توسط سه نماینده خود امیدوار هستیم.  احمد وائل و آیا دو نماینده دیگر مردان و زنان ما در اوزان 67- و 68-

کیلوگرم نیز بازیکنان دست و پابسته ای نیستند؛ چرا کسب سهمیه در قاره آفریقا سخت بود و کسی از  آنها به خصوص

در وزن 68 کیلوگرم مردان انتظار این کار را نداشت. روز به روز  آنها توانایی خود را تکمیلتر و به باورهایشان نزدیکتر

میشوند.

سلیمی و برخورداری توانایی خود را ثابت کردند

 مقانلو در خصوص شانس برخورداری و سلیمی برای کسب مدال المپیک گفت: بالاخره این بچهها توانایی خود را در

میادین مختلف ثابت کردند و بازیکنان دست و پابستهای نیستند و مهم این است که چگونه آنها را حفظ کنیم. یک زمانی

هیچ کسی برخورداری را باور نداشت یا خیلیها بعد از باخت مهدی حاجیموسایی گفتند  او باید به خانه برود یا برخی
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بازیکنان دیگر؛  این در حالی بود که من چیزهایی را در وجود برخی بازیکنان میدیدم  و پا فشاری میکردم که بعضیها

نمی دیدند یا نمی خواستند که ببینند.

باید ببینیم چرا تکواندوکاران به دنبال زندگی در جای دیگر هستند

 قهرمان پیشین تکواندوی ایران در خصوص افزایش روند مهاجرت تکواندوکاران عنوان کرد: وقتی یک بازیکن ارزشمند

میشود، کشورهای دیگر به دنبالش میآید. پتانسیل در همه کشورها است و مهم این است که چگونه آنها را در دنیای

معرفی کنیم و چه کار کنیم که داشتههای ما وابستگی بیشتری برای ماندن داشته باشند. باید برویم و بررسی کنیم چه

اتفاقاتی میافتد که این وابستگیها کمتر میشود. باید ببینیم چه شده است که بازیکنان ما به این نتیجه میرسد که به

دنبال زندگی خود در جای دیگر برود.

برخی گلایههای ورزشکاران به حق است و برخی نیز شاید درست نباشد

 مقانلو در خصوص اینکه برخی از ورزشکاران از بیمهریها گلایه داشتند، گفت: البته این مسئله گستردگی بزرگی دارد.

شرایط اقتصادی مملکت ایدهآل نیست و طبیعی است که بخشی از آن به خاطر مسائل مالی است. یک قهرمان با سختی

بسیار به یک مدال میرسد، اما سه سال بعد تازه میخواهند جایزه او را بدهند. این در حالی است که سال بعد او با این

تورم چه کاری میخواهد بکند. یکی از راههای حفظ قهرمانان و مربیان این است که تا عرق آنها خشک نشده جوایز خود

را دریافت کنند.

وی افزود: از طرفی یک قهرمان و مربی وقتی شناخته شده  و مطرح میشود، دیگران نیز از او توقعاتی دارند که دست در

جیبش کند. این قهرمان پس از کسب مدال درست یا غلط الگو میشود و باید یک جوری به این قهرمانان رسیدگی شود.

البته همانطور که برخی از گلایههای این ورزشکاران درست است، برخی نیز شاید درست نباشد و باید بررسی شود. باید

این مسئله مهاجرت بررسی شود و دلایل آن کارشناسی شود.  آیا این موضوع دلیل اقتصادی دارد یا از بیمهری است؟ آیا

این بیمهری نیز واقعی است یا غیر واقعی؟

برخی قهرمانان فقط خودشان را میبینند

 سرمربی سابق تیم ملی تکواندو خاطرنشان کرد: یک زمانی بستری را در کورس رقابت مهیا میکنید تا یک قهرمان در

این کورس خود را مطرح کند. حالا اگر بعد از چند سال ثبات یک چهره دیگر در این کورس از او رد شد، نباید به پای این

بگذارد که به او بیمهری شده است. به عنوان مثال انتخابیهایی گذاشته میشود، اما برخی از قهرمانان اعتراض دارند

چرا باید یک چهره جوان با او انتخابی بزند. در حالی که خود او یک روزی جوان بوده است و یک قهرمان بزرگ را برده

که بزرگ شده است.
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مقانلو در ادامه بیان کرد: بچهها نباید یک طرفه به قضایا نگاه کنند. بعضی نقدها منطقی نیست و قهرمانان فقط خودشان

را میبینند. وقتی در مقابل همه انتخابی گذاشته میشود و دو بار یک جوان یک قهرمان بزرگ را شکست میدهد باید راه

را برای ورود جوانان نیز فراهم کرد. با این وجود باز هم باید بررسی شود، اما متاسفانه برخی استفاده ابرازی از این

قضایا میکنند که قشنگ نیست.

مهدی خدابخشی یک استثنا بود

 وی در خصوص دلیل بازگشت برخی قهرمانان افت کرده به شرایط اوج بعد از مهاجرت گفت: مهدی خدابخشی یک

استثنا بود. چند نفر شرایطشان مانند او بود. چند نفر از قهرمانانی که مهاجرت کردند شرایطشان مانند خدابخشی شد و

مهدی نیز بعد از چند سال به اوج بازگشت و چرا باز هم رفت؟ در حالی که مهدی آمادگی حضور در المپیک پاریس را نیز

داشت، اما بعد از جهانی باکو دیگر او را ندیدیم. اکثریت  قهرمانان ما با مهاجرت به اوج باز نگشتند. ورزشکاران در ابتدا

باید خودشان را به خودشان ثابت کنند.

سرمربی تیم ملی تصریح کرد: البته شاید فشارهای روانی باعث میشود که برخی از قهرمانان دیگر به شرایط اوج باز

نمیگردند. وقتی اسم شما بزرگ میشود توقعات نیز متفاوت میشود و فشارهای شبکه های اجتماعی نیز زیاد میشود.

در ایران نیز شرایط بدتر است و هیچ کسی نیست که این فضا را کنترل کند. نگاه میکنید طرف هیچ اندازهای ندارد،

اما هر چه از دهانش در میآید را میگوید و هیچ کسی نیست بگوید که او دهنش را ببندد . چه کسی باید جلوی توهین

به مربی که برای ایران زحمت کشیده است را بگیرد؟ مربی به مربی و بازیکن به بازیکن توهین میکند و هیچ کسی

نیست جلوی آن را بگیرد. متاسفانه شان، کسوت و احترام را فراموش کردیم و همه میخواهند هم قد بشوند.

این بار دل بُریدم و دلم شکست

 مقانلو در پاسخ به این سوال که به نظر میرسد قبول پیشنهاد مصر بلافاصله پس از جدایی از تیم ملی برای این بود که

خیلی چیزها را اثبات کند، گفت: من عاشق ایران بودم؛ همیشه خانوادهام به من میگفتند چرا از ایران نرفتم، اما این بار

دیگر دل بُریدم و دلم شکست. هنوز هم عاشق ایران هستم، اما دل شکستهام. اصلاً بحث ثابت کردن نبود، اما

میخواستم به خیلیها بگویم اگر ایران ماندم، خودم دوست داشتم که ماندم. در حالی که فرصت برای رفتن من زیاد

بود. خیلیها فکر میکردند در دنیا من را نمیخواهند، اما اینطوری نبود.

وی در پایان در خصوص اینکه توقع میرفت فدراسیون با توجه به انتخاب او تا المپیک پاریس به برنامههایش اعتماد

میکرد، گفت: اصلا بحث اعتماد و غیراعتماد نیست. در همه دنیا یا تو را انتخاب نمیکنند یا وقتی تو را انتخاب

میکنند پای تفکرت میایستند. همیشه برای من فرصت برای رفتن بود، اما یکسری حرفها را شنیدم که آمدم بگویم
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اینجوری که فکر میکنید هم نیست.

انتهای پیام/
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